

WORLD TOWN PLANNING DAY 2016

PROPOSAL TO THE INTERNATIONAL CONFERENCE OF NGOs 2016 (Janine Marin, ISOCARP Representative near UNESCO)

Every year, on 8 November since 1949, the "World Town Planning Day" is celebrated. Created by the Professor Carlos Maria della PAOLERA, of Buenos Aires University, the Day is celebrated in more than 30 countries, particularly by international NGOs. The Day aims to promote planning as a vision contributing to create urban spaces as well as livable cities to the benefit of all citizens. The celebration aims also to sensitize decision makers as well as civil society on the positive role that everyone can play.

The Organizing Committee comes from the different regions (Australia, Canada, United States, Israel, South Africa, Spain, United Kingdom). An online Conference is devoted, since 2009, to a special worldwide major theme relating to the societal role of Urban and Regional Planning linked with its impact on the environment, role that puts into light the solidarity of urban and rural development.

The chosen topic for 2016 is situated between the Habitat III Conference, held a few days ago in Quito and the COP22 just open in Marrakech; its aim is a decent shelter, within a correct human environment, modern and respectful of the equal human dignity of each one, as well as of the richness of cultural diversity.

At the evidence, the link existing between a modern urbanism and the different programs of UNESCO is, by the way, put into light. Fighting against all kinds of discrimination for a successful social inclusion is not concerning only the social and human sector, but also education sector as well as those of culture, natural sciences, communication and information sectors. This global dimension can draw the attention and action of all NGOs partners of UNESCO.

It is why I request from the group that will be in charge of the preparation of the Resolution to be adopted during the ICNGOs 2016, to foresee a paragraph on ***"urban and regional planning and its role in a successful social inclusion of urban populations, that take into account maintaining rural population who is in solidarity with a good evolution of urban population"***.

During the ICNGOs 2014, the main issues relating to the urbanization of the world population were put into light from the beginning of the opening session by a NGO illustrating its speech with different pictures. However the Commission of the Resolution refused to take them into account, saying that the proposal, on behalf of ISOCARP, had to be an ISOCARP issue, however it was a societal problem concerning each one of us and the different UNESCO sectors of program.

I thank you for your kind attention to this proposal,
Yours sincerely,

Janine Marin, 8 November 2016

JOURNEE MONDIALE DE L'URBANISME 2016

PROPOSITION A LA CONFERENCE INTERNATIONALE DES ONG 2016 (Janine Marin, Représentant ISOCARP auprès de l'UNESCO)

Chaque année, le 8 novembre, depuis 1949, est célébrée "La Journée Mondiale de l'Urbanisme", créée par le Professeur Carlos Maria della PAOLERA, de l'Université de Buenos Aires. Célébrée dans plus de 30 pays, particulièrement par des ONG internationales, la **Journée a pour objectif de promouvoir l'urbanisme comme une vision contribuant à créer des espaces urbains ainsi qu'une pratique de la ville au bénéfice de tous**, et de sensibiliser les décideurs et la société civile sur le rôle positif que chacun peut y jouer.

Le Comité organisateur vient des différentes régions (Afrique du Sud, Australie, Canada, Espagne, Israël, Etats Unis, Royaume Uni). Une Conférence en ligne permet d'aborder chaque année un thème majeur relatif au rôle sociétal de l'Urbanisme et à son impact sur l'environnement, rôle qui rend solidaires le développement urbain et le développement rural.

Le thème envisagé cette année 2016 se situe entre Habitat III qui vient de se tenir à Quito et la COP22 qui s'ouvre à Marrakech ; il est orienté vers un logement décent, dans un environnement humain correct, moderne, respectueux de l'égalité humaine de chacun ainsi que de la richesse de la diversité culturelle.

Ceci met en évidence **le lien qui existe entre un urbanisme moderne et les différents programmes de l'UNESCO**. La lutte contre toutes les formes de discrimination, pour une insertion sociale réussie, ne concerne pas que le secteur des sciences humaines et sociales, mais aussi celui de l'éducation aussi bien que ceux de la culture, de la science, de la communication et de l'information. Cette dimension globale concerne donc toutes les ONG partenaires de l'UNESCO.

C'est pourquoi je me permets de demander au groupe qui sera chargé de la préparation de la Résolution adoptée lors de la CIONG 2016, de prévoir un paragraphe sur **"l'urbanisme et son rôle dans une inclusion sociale réussie des populations urbaines, qui tienne compte du maintien d'une population rurale solidaire de l'évolution de la population urbaine"**.

Déjà, lors de la CIONG 2014, les problématiques relatives à l'urbanisation de la population mondiale avaient été mises en évidence dès la séance inaugurale par une ONG appuyant ses propos sur un ensemble de photographies. Cependant la Commission de la Résolution avait refusé d'en tenir compte, renvoyant la proposition faite au nom d'ISOCARP, relative à ces problématiques, à l'ONG alors qu'en fait il s'agit d'un problème de société qui nous concerne tous, ainsi que les secteurs de Programme de l'UNESCO.

En vous remerciant pour l'attention que vous voudrez bien accorder à ma proposition,
Bien cordialement,

Janine Marin, 8 novembre 2016